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Dünya herkesin 
sevinmesine yetecek 

kadar geniş!
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Gaziantep Çevre Otoyolu 
2006’da hizmete girecek 

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

05 Mart 2013 tarihli yazısıdır.

O bir Şövalyeydi... 

2’DE

Doğan bin çocuktan 
95’i ölüyor

4’TE 4’TE

4’TE

Sağlık alanında geri kalmış 
ülkelerden geriyiz

11 eylülden sonra çocuklarımızı 
mutlaka aşılatalım

Hızlandırılmış Aşı Kampanyası 
ilimizde 11 eylülden itibaren 
başlayacak. Aşı kampanyası süresince 
sağlık müdürlüğü personeli izin ve 
rapor kullanamayacak.

Karayolları 5. Bölge Müdürü Mahmut 
Çelikcan, 34 kilometre uzunluğundaki 
Gaziantep Çevre Otoyolunu, 2006 
yılında hizmete sokmayı hedeflediklerini, 
projenin fiziki gerçekleşme oranının 
yüzde 74 olduğunu açıkladı.

Çelikcan, halen yapım çalışmaları 
devam eden çevre otoyolunun Dülük 
Kavşağı ile Kilis Kavşağı arasında 
kalan 15 kilometrelik bölümün 2005 
yılı içerisinde tamamlanarak hizmete 
gireceğini ifade etti. Suyun öbür tarafından, Müslüm Gürses’te 

göçtü gitti bu dünyadan.
Henüz altmışında, genç sayılabilecek 

bir yaşta, belki de en sevilen döneminde 
aramızdan ayrıldı. Arabeskten nefret edenler 
bile üzüldü, galiba onu herkes çok sevmişti.

Nasıl sevilmesin ki?..
Çok yetenekli, mert ve saf bir Anadolu 

çocuğu. Halfeti’den sonra gittiği Adana’da 
Tanrı vergisi güzel sesi ile hayata tutunmuş, 
fırsatlarından penceresinden içeri girerek bir 
fenomen olmuştu.

Ben onu, kendisinin de asla tasvip 
etmediği, hep kızıp azarladığı jiletçi gençlerle 
değil, şövalyeliği ile hatırlayacağım

Dünyanın  pek çok insanı, kendini, 
küresel stratejilerin tek bileni olarak tarif 
ediyor. Yığınlarca insan kendi kişisel 
çabası olmadan, tabiat yasalarının, ilerici 
eğilimlerin ve güncel teorilerin yedi kıtaya 
ulaşmayacağına inanır. Bunlar, dünyaya 
ait birçok değerin,  evrimsel birikimin, 
kültürün,  sanatın, edebiyatın ve yeni yeni 
icatların “daha henüz” keşfedildiğini sanır. 
Sokrates'i, Platon'u, Galileo'yu, Sarte'yi  
kendileri dışındakilerin bilmediğini 
varsayarlar. Kibirleri o kadar delik deşiktir 
ki, haklıyı haksızı ayırt edemezler. Onların 
Marcus Aurelies’ı kurmacadır, 

Ülkenin en önemli ayakkabı üretim merkezlerinden biri olan Antep’te üretici dertli: 
“Sektör yüzde 50 kapasite ile çalışıyor. Sıkı para politikası esnafı zora sokmaya başladı. 
Esnaf günlük kazanıp günlük yiyor. Çok kriz yaşadık, fakat bu kadar uzun sürmezdi”

İhracat yüzde 30 azaldı, ithalat İhracat yüzde 30 azaldı, ithalat 
yüzde 100’ün üzerinde arttıyüzde 100’ün üzerinde arttı

Türkiye’nin yanı 
sıra Antep’in 
lokomotif 
sektörleri arasında 
yer alan ayakkabı 
ve terlik sektörü 
2024 yılından 
umduğunu 
bulamadı. 
İhracatın yüzde 
30 oranında 
azaldığı sektörde 
ithalat ise yüzde 
100’ün üzerinde 
artış gösterdi. 

Türkiye Kamu Sen’e bağlı Gaziantep Şubeleri ve İl Temsilcilikleri, 
memura yapılan yüzde 11 oranındaki zam oranlarına tepki gösterdi 

Alırken bol kepçe kullananlar
verirken kaşığı bile çok gördü
Türkiye Kamu 

Sen Gaziantep İl 
Temsilcisi Mehmet 
Akmaz, ‘’Kamu, kendi 
alacaklarına yüzde 44 
zam yaptı. Memur ve 
emekliye geldiğinde 
ise yüzde6+yüzde 5 
yeter dedi.  Alırken 
şahin olanlar, 
verirken güvercin 
oldu. Alırken bol 
kepçe kullananlar, 
verirken kaşığı bile 
çok gördü. Alırken 
bonkör, verirken 
cimri oldular’’ 
eleştirisini yaptı. 

Nurdağı ilçesinde Yavuz Selim Mahallesi sakinleri, rezerv alan ilan edilen ev ve arsalarını vermeleri Nurdağı ilçesinde Yavuz Selim Mahallesi sakinleri, rezerv alan ilan edilen ev ve arsalarını vermeleri 
için tehdit ve baskı gördüklerini iddia etti. Mahkeme kararına rağmen yıkım ve tahliye ısrarı devam için tehdit ve baskı gördüklerini iddia etti. Mahkeme kararına rağmen yıkım ve tahliye ısrarı devam 

ediyor. Yurttaşlar, haklarını savunurken ne yapacaklarını bilemediklerini belirttilerediyor. Yurttaşlar, haklarını savunurken ne yapacaklarını bilemediklerini belirttiler

Vatandaşı, “Teklifimizi kabul 
edin” diye tehdit ediyorlar!!!
Maraş merkezli 6 Şubat depremlerinde büyük can kaybı ve yıkımın yaşandığı Antep’in Nurdağı ilçesinde rezerv alan ilan edilen 

Yavuz Selim Mahallesinde yaşayan vatandaşların rezerv alan çilesi devam ediyor. Mahalle sakinleri geçtiğimiz hafta kaymakamlıkta 
kendileriyle yapılan toplantıda Belediye Başkanı Mehmet Yıldır’ın kendilerini “Ya teklifimizi kabul edin yoksa evinizin üzerinden yol 
geçiririz, yeşil alan ilan ederiz, ruhsat vermeyiz. Bir şey yapamazsınız” diyerek kendilerini tehdit ettiğini ve baskı yaptığını iddia etti.

İki yüz yurttaşın mağduriyet 
yaşadığı mahallede 

on altı vatandaşın hukuk 
mücadelesi sürüyor

Tahliye ve yıkım kararı verilen mahalle 
için 16 mahalle sakininin açtığı davada 
Antep 5’inci İdare Mahkemesi 7 Aralık 
2024’te yürütmeyi durdurma kararı 
verdi. Cumhuriyet’e konuşan mahalle 
sakinleri mahkeme kararına rağmen 
ev ve arsalarını vermeleri için baskı ve 
tehdide varan ısrarın sürdüğünü dile 
getiriyor. İlçe Kaymakamı Nurullah 
Cemil Erciyas, Belediye Başkanı 
Mehmet Yıldır, Çevre, Şehircilik ve 
İklim Değişikliği İl Müdürü Hakan 
Şimşek ve TOKİ yetkililerinden oluşan 
heyet geçtiğimiz hafta ilçe kaymakamlık 
binasında Yavuz Selim Mahallesi 
sakinleriyle görüşmeye çağrıldı. Mahalle 
sakinlerini tek tek içeri alınıp, rezerv 
alanındaki ev ve arsalarının kendilerine 
sunulan teklif karşılığında vermeleri 
istendi. Tek tek konuşmaya itiraz 
eden mahalle sakinleri toplu halde 
görüşme yapmak istedi. Bunun üzerine 
üçerli, beşerli gruplar halinde mahalle 
sakinleriyle görüşülüp, kendilerine 
sunulan teklifleri kabul etmeleri, Antep 
5’inci İdare Mahkemesinin yürütmeyi 
durdurma kararından vazgeçmeleri 
istendi. 

4’TE

Ülke genelinde olduğu gibi Antep’te de yüzlerce aile hekimi, yeni çıkan Aile 
Hekimliği Yönetmeliğini protesto etmek için 5 günlük iş bırakma eylemine başladı 

ASM’ler ticarethane mantığından çıkarılmalı
Aile Hekimleri Dernekleri 

Federasyonu Genel Sekreteri 
Dr. Gökhan Erdoğan, 
‘’Aile Hekimliği Ödeme ve 
Sözleşme Yönetmeliği geri 
çekilmelidir. Hekimlere, 
ebelere, hemşirelere ve 
sağlık emekçilerine yeterli 
puanı alamadı diye sözleşme 
feshi ile tehdit edilmesine 
izin vermeyeceğiz. 
Bakanlık birinci basamağı 
güçlendirmek istiyorsa daha 
ciddi sorunlarla uğraşmalı. 
Öncelikle ASM’leri 
ticarethane mantığından 
çıkarmalı’’ dedi. 

Çaydaki balıklar ölüyor, ağaçlar 
kuruyor, vatandaşlar hasta oluyor

Salkım Köyü’nde kaydedilen görüntülerde, Nizip Çayı’nın son hali korkuttu. 
Fabrika atıklarının karışması sonucu suyun rengi değişti. Tedirginlik yaratan 
görüntülere CHP Gaziantep Milletvekili Hasan Öztürkmen tepki gösterdi.

Hastaları Hastaları 
ziyaret ettiziyaret etti

Şehitkamil 
Belediye Başkanı 
Umut Yılmaz, 
Şehitkamil Devlet 
Hastanesi’nde 
yatan hasta 
ve yakınlarını 
ziyaret ederek, 
geçmiş olsun 
dileklerini 
iletti.

Canlı Heykel Performansı ve 
Karakalem Sergisi" açıldı
Gaziantep Üniversitesi Plastik 

Sanatlar Topluluğu tarafından, 
25 Aralık Gaziantep’in Kurtuluşu 
temasıyla düzenlenen "6. Geleneksel 
Canlı Heykel Performansı ve 
Karakalem Sergisi" Atatürk Kültür 
Sahnesi'nde açıldı. 4’TE2’DE

2’DE
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Ünaldı Mahallesi Hasip Dürri Caddesi No:2/A 
(Şehreküstü Heykeli Karşısı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 05545667882
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Şehitkamil Belediyesi karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 03423230756

YAZ ECZANESİ
Atatürk Mahallesi Bilsem (nuray tuncay kara bilim sanat 
merkezi) - sembol market arasındaki caddede hepmar 

karşısı / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 05434329929
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Telefon : 0505 916 98 27
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Telefon : 0342 502 22 82
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Petrol Arkası- Güvenpark Karşısı) / ŞEHİTKAMİL
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No:23/A (ÇIKSORUT USTABAŞI DÖNER CİVARI 
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Telefon : 0544 302 2747
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

i

Aykut Tuzcu’nun 
05 Mart 2013

tarihli yazısıdır

Suyun öbür tarafından, 
Müslüm Gürses’te göçtü gitti 
bu dünyadan.

Henüz altmışında, genç 
sayılabilecek bir yaşta, belki 
de en sevilen döneminde 
aramızdan ayrıldı.

Arabeskten nefret edenler 
bile üzüldü, galiba onu herkes 
çok sevmişti.

Nasıl sevilmesin ki?..
Çok yetenekli, mert ve saf 

bir Anadolu çocuğu.
Halfeti’den sonra gittiği 

Adana’da Tanrı vergisi güzel 
sesi ile hayata tutunmuş, 
fırsatlarından penceresinden 
içeri girerek bir fenomen 
olmuştu.

Ben onu, kendisinin de 

asla tasvip etmediği, hep 
kızıp azarladığı jiletçi 
gençlerle değil, şövalyeliği ile 
hatırlayacağım.

 Yıl 1986.
170’ten fazla filmde oynayan 

Manastır doğumlu ünlü yıldız 
oyuncu Muhterem Nur’la aşk 
evliliği yaptığında henüz 33 
yaşındaydı. İkinci evliliğini 
yapan karısı ise 54 yaşında.

İlk bakışta, “Olur mu canım 
öyle şey?” diye belki itiraz 
edebilirsiniz, ama nikahta 
imzayı atan Anadolulu bir 
şövalye ise, “Olur olur, bal gibi 
olur...” diyebilirsiniz.

Muhterem Nur, 1951 
yılında ilk oynadığı filmden 
itibaren, seyircinin gönlünde 
taht kurmuş, olağanüstü 
güzel ve çok yetenekli bir 
oyuncuydu. Filmleri hep 

hasılat rekorları kırardı. İlk 
izdivacını da gazeteci-aktör 
Işın Kaan’la yapmıştı. Bir süre 
sonra ayrıldılar. Muhterem 
Nur, boşluğa düşmüştü. 
Sinema büyük bir krize 
girmiş, sanatçıları derinden 
etkilemişti.

 Muhterem Nur da çaresiz, 
şöhretinden yararlanmış, 
bütün Türkiye’nin 
gözdesi olan Gaziantep’in 
pavyonlarında çalışmıştı.

İşte böyle bir dönemde 
Müslüm Baba, Muhterem 
Nur’a aşık olmuş, evlenmiş, 
ömür boyu da ona ihanet 
etmemiş saf ve bakirbir 
Anadolu çocuğuydu.

Yaptığı müzik, kişiliği, 
şarkılarını seslendirme tarzı, 
dinleyici kitlesi Türkiye’de 
büyük tartışmalar yarattı. 

Hatta, birçok araştırmaya 
konu oldu, doktora tezleri 
yazıldı. (Arabeskin Anlam 
Dünyası ve Müslüm 
Gürses Örneği/2002, Caner 
Işık, Nuran Erol, Bağlam 
Yayıncılık.)

 Ünlü bestekar ve piyano 
virtöüzü Fazıl Say’ın “Arabeski 
sevmek vatan hainliğidir” 
yorumu ve Müslüm Gürses’i 
hedef alan sözleri iki 
sanatçının arasını açmıştı. 
Ancak, Fazıl Say’ın Müslüm 
Gürses’in cenazesine çelenk 
yollaması ve asistanı aracılığı 
ile dostluğunu ve üzüntüsünü 
belirtmesi, Müslüm Baba’nın 
ne kadar çok sevildiğinin 
önemli bir kanıtı olarak 
değerlendirilebilir.

İşte, Müslüm Baba böyle bir 
adam gibi bir adamdı.

 Onu son olarak televizyonda 
Çaykur’un reklam filminde 
gördüm. Senaryosu o kadar 
güzeldi ki, sanki Müslüm 
Baba için yazılmıştı o sözler…

Çaydanlığın altı kaynanadır, 
sürekli kaynar.

Demlik gelindir! Çaydanlık 
kaynadıkça gelin olgunlaşır.

Damat bardaktır; bazen 
kaynana, bazen gelin 
doldurur!

Çocuklar çayın şekeridir, 
görümce kaşık, arada bir gelir 
karıştırır!..

 Mekanın cennet olsun, nur 
içinde yat Müslüm Baba…

O bir Şövalyeydi... 

Ayakkabıdan tekstile birçok 
sektörde ithalat artıyor

Türkiye teknolojik dönüşüm sağlayamadığı üretimde gücünü de kaybediyor. 2024 
Aralık ayında ihracatın ithalatı karşılama oranı 6.3 puan azaldı. Tüketim ithalatı arttı.

Türkiye son yıllarda ürettiğinden daha 
çok tüketir hale geldi. Düşük kur nedeniyle 
yüksek maliyet kıskacına giren ayakkabıdan 
tekstile birçok sektörde ithalat artıyor. 
Ticaret Bakanlığı’nın verilerine göre 2024 
yılı ocak-aralık döneminde geçen yılın aynı 
dönemine göre ihracat yüzde 2.5 oranında 
artarak 261 milyar 925 milyon dolar, ithalat 
ise yüzde 4.9 oranında azalarak 344 milyar 
85 milyon dolar olarak kaydedildi. İhracatın 
ithalatı karşılama oranı 6.3 puan azalarak 
yüzde 72.7 olarak hesaplandı. Ekonomik 
programın tüketimi kısma politikalarına 

karşın aralık ayında tüketim ithalatı ise 
yüzde 27.1 artış yaparak 5 milyar 425 milyon 
dolar oldu. 

İthalatın etkisinin arttığı sektörlerden biri 
ayakkabı oldu. Üretim maliyetlerinde geçen 
yıldan bu yana meydana gelen artışa karşılık 
baskılanan kur, yıllık 1 milyar doların 
üzerinde ihracata konu olan ayakkabı 
sektöründe taşları yerinden oynattı. Rekabet 
gücünü kaybederek yurtdışında fiyat 
tutturamayan ayakkabı sanayisinde ihracatta 
düşüş hızlanırken ithalatta ise adeta patlama 
yaşandı. Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) 

verilerine göre 9 aylık ayakkabı ve aksamları 
ithalatı, geçen yılın aynı dönemine göre 
yüzde 18.2 artış göstererek 1 milyar 167 
milyon dolara çıktı. 

Türkiye Ayakkabı Sanayicileri Derneği 
Yönetim Kurulu Başkanı Berke İçten, 
ayakkabı fabrikalarının 1-2 senedir 
kapandığını veya küçülmeye gittiğini 
vurgulayarak 350 bin çalışanın 260 binlere 
düştüğünü tahmin ettiklerini söyledi. 

Enflasyonist ve rekabetçi ortamda 
üreticinin desteklenmesi gerektiğini 
vurgulayan İçten, şöyle devam etti: 

“Sanayi Bakanlığı detayları belli 
olmamakla birlikte emek yoğun sektörlerde 
çalışan başına 2 bin 500 liralık destek 
olacağını açıkladı. Enflasyonun da hızlı 
bir şekilde makul seviyelere indirilmesi 
gerekiyor. Aksi takdirde döviz kuruyla 
enflasyon arasındaki makasın açılması söz 
konusu olur böylelikle ayakkabıyı ithal 
getirmek Türkiye’de üretmekten daha ucuz 
hale gelir.” 

Ekonomist Prof. Dr. Evren Bolgün, 
“Türkiye’deki üreticiler maliyet-fiyat 
ayarlamasını tutturamadığı için son 2-3 
yıldır zor durumda. Üretimin Mısır ve çevre 
ülkelere kaymaya başlamasıyla beraber 
Türkiye’de üretim istenilen miktarda ve 
fiyatta oluşmamaya başladı. Bu nedenle 
yurtdışı daha ucuza geldiği için üretimi 
oradan sağlıyorlar” dedi. Cumhuriyet

Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) 
Niğde Milletvekili ve Tarım, 
Orman ve Köyişleri Komisyonu 
Üyesi Ömer Fethi Gürer, 2025 
yılı tarım bütçesini ve çiftçilerin 
borç durumunu ele alarak, tarım 
sektöründeki sorunların giderek 
derinleşeceği uyarısı yaptı.

Ömer Fethi Gürer, çiftçilerin ciddi 
bir borç yükü altında olduğunu 
belirtti ve şu açıklamayı yaptı: 
“2025 yılı itibarıyla çiftçilerimizin 
bankalara olan kredi borcu 784 
milyar lira seviyesine ulaştı. 
Piyasaya olan borçlarla bu rakam 
800 milyarın üzerinde. Çiftçi kayıt 
sistemine (ÇKS) kayıtlı 2,3 milyon 
çiftçimizin neredeyse hiçbirinin 
borçsuz olmadığını söyleyebiliriz.”

Gürer, tarım sektörüne sağlanan 
desteklerin ise yetersiz olduğunu 
vurgulayarak, Tarım Kanunu'nun 
21. maddesine atıfta bulundu.

Bu maddeye göre, milli gelirin 
yüzde birinin çiftçilere verilmesi 
gerektiğini ifade eden Gürer, 2025 
yılı için bu desteğin 615 milyar lira 
olması gerektiğini ancak verilen 
desteğin sadece 135 milyar lirada 
kaldığını belirtti.

“Destekler yetersiz”
2025 yılı tarım bütçesinin yetersiz 

olduğunu dile getiren Gürer, 
çiftçilerin birçok farklı girdi için 
gerekli destekleri alamadığını 
belirtti. Tarımsal desteklerin 
ayrıntılarını paylaşan Gürer, mazot, 
gübre ve tohum gibi kalemlerdeki 
bütçenin yetersiz olduğunu, bu 
nedenle çiftçilerin her geçen yıl 
daha fazla borçlandığını kaydetti.

Özellikle mazot desteği 
konusunda şikayetçi olan Gürer, 
“2025 yılı için çiftçiye ayrılan 
mazot desteği 20 milyar lira. 

Ancak çiftçiler, mazottan alınan 
vergiyle bunun iki katı kadar 
ödeme yapıyorlar. ÖTV ve KDV 
oranları, mazot desteğinin anlamını 
yitiriyor,” şeklinde konuştu.

Hububat fiyatlarındaki düşük 
alım fiyatları ve bu durumun 
üretim üzerinde yaratacağı olumsuz 
etkiler hakkında da uyarıda 
bulunan Gürer, “2024 yılında 
hububatta beklenen üretimin 3,4 
milyon ton kadar altında kaldık. 
Düşük alım fiyatları nedeniyle 
bu kaybın daha da artması riski 
bulunuyor. Bu yıl kesinlikle kamu 
alım fiyatları enflasyonun altında 
kalmamalıdır” dedi.

Gürer, çiftçilerin artan girdi 
maliyetlerinden nasıl olumsuz 
etkilendiğine dair örnekler verdi. 
2020 yılında 2.140 TL olan DAP 
gübresi, 2024 yılında 18.350 TL’den 
başlayarak 24.700 TL’ye kadar 
çıktı. Aynı şekilde, üre gübresinin 
ton fiyatı 2020’de 1.860 TL iken, 
2024 yılına 12.600 TL ile başladı 
ve 17.250 TL’ye kadar yükseldi. 
Bu artışların üreticiye ciddi bir 
maliyet yükü getirdiğini belirten 
Gürer, “Girdi maliyetlerinin bu 
denli artması, çiftçinin gelir-gider 
dengesini bozuyor” dedi.

Son olarak, desteklerin 
yetersizliği nedeniyle çiftçilerin 
üretim yaparken ciddi zorluklarla 
karşılaştığını belirten Gürer, “Eğer 
2025 yılında çiftçilere yeterli 
destek verilmezse, üreticiler için 
bir başka zor yıl bizi bekliyor. 
Tarımda sorunun varlığını 
görmek ve çözüm üretmek için 
öncelikle çiftçiye gerçekçi destekler 
sağlanmalıdır,” diyerek, mevcut 
tarım politikalarının yetersizliğine 
dikkat çekti.Bianet

2,3 milyon çiftçinin neredeyse hepsi borçlu

Çiftçinin borcu 800 milyarı aştı
CHP Milletvekili Ömer Fethi Gürer, düşük 

destekler ve artan maliyetlerle birlikte çiftçilerin zor 
durumda olduğunu ve bu koşullarda gıda fiyatlarının 

düşmesinin mümkün olmadığını vurguladı.

Çaydaki balıklar ölüyor, ağaçlar kuruyor, vatandaşlar hasta oluyor
Hasan Öztürkmen, "Gaziantep’in önemli 

çaylarından birisi olan Nizip Çayı, zehir 
saçmaya devam ediyor. Nizip Çayı’nın 
geçtiği kırsal mahallelerdeki vatandaşlar, 
yıllardır fabrika atıkları nedeniyle mağdur 
ediliyor. Çaydaki balıklar ölüyor, çevredeki 
ağaçlar kuruyor, bölgedeki vatandaşlar hasta 
oluyor. Derenin ıslah edilmesine rağmen 
fabrika atıkları akmaya devam ediyor” dedi.

“Salkım köyünden gelen son görüntüler 
durumun vahametini gözler önüne 
seriyor” diyen Öztürkmen, “Nizip Çayı, 
bölgenin önemli su kaynağı. Hem tarımda 
hem hayvancılıkta kullanılıyor. Evsel ve 
endüstriyel atıkların dökülmesi ile kirlenen 
çay, sağlık açısından ciddi bir tehlike 
saçmaya devam ediyor. 30 yıla yakındır 
devam eden bu sorun için pek çok kez 
girişimlerde bulunduk, sorunu gündeme 
getirdik. Nizip Çayı’nda bir atık su tesisi 

kurulacağına ilişkin bir müjde verildi. 
GASKİ, yıllardır ıslah ıslah çalışmaları 
yapıyor ancak sorun kökten çözülmüyor. 
Canlar yanmaya devam ediyor. Bu 
köylerde yaşayan vatandaşlar arasında 
son yıllarda kanser vakaları artışta. Nizip 
ilçesi sınırlarında olan Samözü Deresi 
boyunca Şehitkamil ilçesine bağlı Atabek, 
Karahöyük, Bedirköy, Suboğazı, Kozluyazı, 
Karaburun, Tuğlu, Kalemeydanı, Tokdemir 
mahalleri ile yine Nizip ilçesine bağlı 
Boyluca, Fıstıklı, Adaklı, Salkım, Tatlıcak, 
Çanakçı, Kıratlı, Tuğlu, Kızılcakent, 
Akçakent, Mağracık, Çatak, Nahırtepe 
mahalleleri (köyden dönüşen 22 mahalle) 
kirli akan çayın temizlenmesini istiyor.

Başpınar Organize Sanayi Bölgesinden 
gelen atıksu, deşarj edilmeli. Yıllardır bu 
sularla kirlenen toprakların da temizlenmesi 
gerekiyor" diye konuştu. Haber Merkezi

Hastaları ziyaret ettiHastaları ziyaret etti
Şehitkamil Belediye Başkanı Umut Yılmaz, 

Şehitkamil Devlet Hastanesi’nde tedavi gören hasta 
ve hasta yakınlarını ziyaret etti. Odaları tek tek 
ziyaret ederek doktorlardan hastalar hakkında bilgi 
alan Başkan Yılmaz, ihtiyaç duyulması halinde her 
zaman yanında olduklarını bildirdi.

Sağlık emekçileri ile bir süre sohbet eden Yılmaz, 
sorun ve taleplerini not aldı. Şehitkamil’de herkesin 
her zaman yanında olduklarını dile getiren Yılmaz, 
“Şehitkamil Devlet Hastanesini ziyaret ettik. Tedavi 
gören hastalarımız ve yakınlarına geçmiş olsun 
dileklerimizi ilettik. Allah, tüm hastalarımıza şifa 
versin. Belediyecilik sadece asfalt ve park yapmakla 
olmuyor. 1 milyona yakın insan bu ilçede yaşıyor. 
Biz de hepsinin yanında olduğumuzu hissettirmek 
zorundayız. Bizzat kendim de ilettim. Ekiplerimiz 
de takip edecek. Tüm hastalarımız ve yakınları neye 
ihtiyaç duyuyorsa yanlarında olacağız. Yemekten 
kişisel bakıma kadar birçok ihtiyacı gidermeye 
hazırız” dedi. Haber Merkezi
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Vali Abdülkadir Aksu yaptığı 
basın toplantısında, ülkemizde 
0-1 yaş arasında ölüm 
oranlarının diğer az gelişmiş ve 
gelişmekte olan ülkelere oranla 
daha yüksek olduğuna değindi. 
0-1 yaş arası çocuk ölümlerinin 
Yunanistan’da binde 14, 
Bulgaristan’da binde 18, Irak'ta 
binde 80 iken ülkemizde binde 
95 olduğuna dikkat çekti.

Aksu, vatandaşların 
her şeyi kadere bağlama 
alışkanlığından vazgeçmesi 
gerektiğini vurgulayarak, aşı 
konusunda duyarlı olunması 
gerektiğini söyledi.

Vali Aksu, şimdiye kadar 
her sağlık ocağının kendi 
bölgesinde aşılama yaptığını 
ancak, sağlık kuruluşlarının 
yetersiz olması ve halkın 
eğitimsizliği nedeniyle bu 
uygulamanın yetersiz kaldığına 
dikkat çekti.

11-20 eylül, 18-27 ekim ve 24 
kasım - 3 aralık tarihlerinde üç 
kademeli olarak uygulanacak 
aşıların, felç, karma ve kızamık 
aşıları olduğu açıklandı.

Vali Abdülkadir Aksu 

vatandaşların 0-6 yaş 
gurubundaki çocuklarını 
mutlaka bağlı bulundukları 
sağlık ocağına tespit 
ettirmesini, aşı tarihleri 
başladığı andan itibaren de 
götürüp aşı yaptırmalarını 
istedi.

Dünya Sağlık Teşkilatı ve 
UNICEF’in yardımlarıyla, tüm 
yurtta aynı anda başlayacak 
olan Hızlandırılmış Aşı 
Kampanyasında her çocuk 
için ayrı enjektör ve iğne 
kullanılacağı belirtildi.

Kampanya süresince, 
her sağlık ocağına bir araç 
tahsil edilecek. Her ocakta 
bir hekim ve ebe görev 
yapacak. Sağlık müdürlüğü 
elemanlarının yetersiz kaldığı 
bölgelerde öğretmenler ve 
ziraat teknisyenlerinden 
yararlanılacak. Her aşı ekibi iki 
kişiden oluşacak, ihtiyaca göre 
bu sayı üç veya dört olabilecek.

Vali Abdülkadir Aksu, 
aşı kampanyasının başarılı 
ve etkili olabilmesi için, 
tüm vatandaşların ilgisinin 
beklendiğini sözlerine ekledi.

Sağlık alanında geri kalmış ülkelerden geriyiz

Doğan bin çocuktan 
95’i ölüyor 11 eylülden sonra çocuklarımızı 

mutlaka aşılatalım

Hızlandırılmış Aşı Kampanyası ilimizde 11 eylülden itibaren başlayacak. Aşı 
kampanyası süresince sağlık müdürlüğü personeli izin ve rapor kullanamayacak.

Gelişmiş ülkelerde olduğu gibi 
yurdumuzda da daha çok iş çevrelerine 
süratli ve güvenli bir hizmet amacıyla 
kurulmuş olan Acele Posta Servisi (APS) 
halkımızın kısa sürede benimsemesiyle 
44 il ve 6 ilçemizde, ayrıca, yurtdışında 
16 ülke ile başarılı bir şekilde faaliyetini 
sürdürüyor.

Düzenli olarak karadan seferi bulunan 
şehirlerimize ve bu şehirlerimizden 
uçak bağlantılı şehirlerimize Gaziantep 
PTT Merkezinden cumartesi, pazar 
ve bayram günleri dahil haftanın 
her günü 08.30-12.30, 13.30-17.30 
saatleri arasında yurtiçinde, Adana, 
Ankara, Antalya, Bursa, Diyarbakır, 
Erzurum, İstanbul, İzmir, Mersin, 

Trabzon, Van il merkezlerine ve Tarsus 
ilçesine, yurtdışında; İngiltere, Belçika, 
Danimarka, İsveç, İsviçre, Hollanda, 
İspanya, Portekiz, Brezilya, A.B.D., 
Fransa, F. Almanya, Mısır, Norveç, 
Lüksemburg ve İtalya'ya Acele Posta 
gönderisi kabul ve sevk ediliyor. Ayrıca, 
bu il ilçe ve ülkelerden de aynı şekilde 
Gaziantep Merkezine Acele Posta 
Gönderisi kabul ve sevk edilmektedir.

Diğer hizmetler için ayrıca alınan uçak, 
konutta teslim, taahhütlü vb. ücretler 
APS gönderilerinde alınmadığı gibi en 
geç bir gün sonra alıcısının adresine veya 
telefonla haber verilmek suretiyle bu 
hizmet için ek ücret alınmadan teslim 
edilir.

Acele posta servisi ilgi gördü
Çağımızda her alandaki gelişmelere paralel olarak posta haberleşmesinde 

de her gün yeni gelişmeler olmakta ve uygulamaya konulmaktadır. 

Komisyon yıllığın içeriği konusunda 
kendi aralarında tartıştılar. Tartışmada 
Belediye Başkanı Ömer Arpacıoğlu: 
«Yıllık ansiklopedik olmalıdır. Her yıl 
bir broşürle takviye edilmelidir. Böylece 
yeniden yıllık hazırlama zahmeti de 
ortadan kalkmış olur» dedi.

Toplantının sonunda Vali Aksu: 
«Daha önce hazırlanan yıllıklar büyük 
zahmetle yapılmıştır. Fakat eksik 
tarafları var. Mesela Gaziantep sadece 
sanayi şehri olarak gösterilmiş. Buna 
ticaret ve ihracatta katılmalıdır. Madem 
zahmetine katlanıyoruz. En iyisini 
yapalım. Ayrıca komisyonda gönüllü 

çalışacak tanıdığınız kişiler varsa bize 
bildirin onlardan da faydalanalım. Eğer 
bizim unuttuğumuz sizin ekleyeceğiniz 
konular varsa bize bir hafta içinde 
bildirirseniz memnun oluruz. Bu 
işte görevli olan arkadaşım Oğuz 
Kağan Köksal’a bildirsinler, iyi bir 
yıllık çıkarmak için Gaziantep' in tüm 
kaynaklarından faydalanacağız. Bize 
en çok yardımcı olacaklar da yaşayan 
tarihlerimizdir.

Öyle bir kitap hazırlayalım ki bir 
üniversiteli, bir araştırmacı, bir turist 
Gaziantep hakkında bilmek istediklerini 
bulsun» dedi.

İl yıllığı komisyonu toplandı

Sanayi şehri Gaziantep yazılacak
Vali Abdülkadir Aksu'nun başkanlık ettiği toplantıya Gaziantep İl Yıllığı 

Komisyonu, yardımcı komisyonlar ve Danışma Kurulu üyeleri katıldı.

Vali Abdülkadir Aksu 
dün saat 10 da vilayetteki 
dairelere baskın yaptı. 
Baskın denetimler 
sırasında memurların 
görevini yerine 
getirip getirmediğini 
vatandaşlardan sorarak 
öğrendi. İşlerin 
kısa sürede yapılıp 
yapılmadığını yurttaşlara 
soran Vali Aksu, görevini 
aksatanların kendisine 
bildirilmesini istedi.

Vali Aksu ilk olarak 
ikinci katta bulunan 
büroları kontrol etti. 
Daha sonra Emniyet 
Müdürlüğünün 
bürolarına uğradı. 
Dosyaların sağa sola 
atılmasına çok sinirlendi 

ve görevlileri uyardı.
Aksu daha sonra 

zemin kata inerek 
Tapu Müdürlüğündeki 
çalışmaları izledi. 
Vatandaşlarla sohbet 
ederek işlerinin ne kadar 
zamanda yapıldığını 
sordu. Vali Aksu kontrol 
ettiği yerlerde bulunan 
vatandaşlara işlerin 
memurlar tarafından 
aksatılması halinde 
kendisine haber 
verilmesini söyledi.

Vali Abdülkadir 
Aksu'nun son günlerdeki 
baskın kontrolleri ve 
yurttaşlarla resmi daireler 
arasında iyi bir diyalogun 
kurulması için sarfettiği 
çaba takdirle karşılandı.

Vali dairelere baskın yaptı, vatandaşlarla 
sohbet eden Aksu, İşlerinin kısa sürede 

bitirilip bitirilmediğini sordu

İşini savsaklayan memur 
valiye bildirilecek

34 Kilometrelik çevre 
otoyolu projesinin nakdi 

gerçekleşme oranı yüzde 50 
Çelikcan, halen yapım çalışmaları 

devam eden çevre otoyolunun 
Dülük Kavşağı ile Kilis Kavşağı 
arasında kalan 15 kilometrelik 
bölümün 2005 yılı içerisinde 
tamamlanarak hizmete gireceğini 
ifade etti. 2005 Yılında, çevreyolu 
için 10 milyon dolarlık bir harcama 
yapılacağını hatırlatan Çelikcan, 
"34 Kilometrelik çevre otoyolu 
projesinin fiziki gerçekleşme oranı 
yüzde 50, nakdi gerçekleşme oranı 
ise yüzde 74 civarında" dedi. 

Çevre otoyolu 7 kilometre 
daha uzatıldı 

Çelikcan, Gaziantep Çevre 
Otoyolu Projesi'ne ilişkin olarak şu 
bilgileri verdi: Çevre yolunun yapım 
çalışmalarına 25 Mayıs 1999 yılında 
başlandı. Genel olarak 2004 yılı sonu 
itibariyle, toprak işlerinde 10 milyon 
205 bin 300 metreküp kazı ve 5 
milyon 561 bin 104 metreküp dolgu 
çalışması tamamlandı. 6 yıllık bir 
çalışma içerisinde projede yüzde 50 
fiziki, yüzde 74 nakdi gerçekleşme 
oranı sağlandı. Bu arada, projede 
kamulaştırmada yaşanan sorunlar 
nedeniyle gecikme oldu. Büyükşehir 
Belediyesi taahhüt ettikleri 

kamulaştırmayı yapmadıkları için 
otoyolun hizmete girmesi gecikti. 
Kamulaştırmada sorun yaşanmamış 
olsa, çevre otoyolu hizmete girmiş 
olurdu. Ayrıca, projede bir de 
farklılık yaşandı. İlk projede 
değişiklik yapıldı ve ikinci proje ile 
birlikte çevre otoyolunun uzunluğu 
7 kilometre daha uzatıldı." 

Büyükşehir ve Şahinbey 
Belediyesi kamulaştırma 
çalışmalarını zamanında 

yapmalıdır 
34 Kilometre uzunluğundaki 

Gaziantep Çevre otoyolunu, 2006 
yılında Havaalanı Kavşağı'na kadar 
tamamlamayı hedefle diklerini 
kaydeden Çelikcan, şunları kaydetti: 
"Havaalanı Kavşağı'na kadar olan 
bölümü tamamladıktan sonra 
yeniden kamulaştırma sorunu ile 
karşı karşıya kalacağız. Burada, 
Büyükşehir Belediyesi ve Şahinbey 
Belediyesi'nin kamulaştırma 
çalışmalarını zamanında yapması 
gerekir. Kamulaştırmada bir 
gecikme olmazsa, bu güzergahta da 
çalışmalar zamanında tamamlanır." 

Bilgin'e Çevre Yolu'nun 
yapım çalışmaları ile 

ilgili bilgi verildi 
Karayolları 5. Bölge Müdürü 

Mahmut Çelikcan, teknik elemanları 
ile birlikte Vali Lütfullah Bilgin'i 
makamında ziyaret edip, halen 
yapımı devam eden Gaziantep Çevre 
Yolu'nun yapım çalışmalarına ilişkin 
bilgi verdi. Mahmut Çelikcan, teknik 
elemanların yanlarında getirdikleri 
harita ile Vali Bilgin'e yapılan 
çalışmaları detaylı olarak anlattı. 
Vali Lütfullah Bilgin, Çevre Yolu'nun 
Gaziantep için çok önemli bir proje 
olduğunu ifade ederek, bu konuda 
kamuoyunun bilgilenmesinin 
gerekli olduğuna dikkat çekti. 
Bilgin, çevre yolu için belediyelerle 
birlikte kamulaştırma çalışmalar 
yapıldığını belirterek, '2006 yılında 
tamamlanması planlanan çevre 
yolu hizmete girdiği zaman, kent 
trafiğinde önemli ölçüde rahatlama 
olacaktır" diye konuştu. 

Vali Bilgin, çevre yolunun 
tamamlanması ile birlikte Organize 
Sanayi Bölgesi'nden (OSB) Kilis'e 
ulaşımın kısalacağını, Başpınar 
Yolu'nun da daha güvenli hale 
geleceğine dikkat çekti. Başpınar 
yolunda bir yılda 17 trafik kazasının 
meydana geldiğini hatırlatan Vali 
Bilgin, "Çevre yolunun yapılması 
ile bu güzergah daha güvenli hale 
gelecek. Ayrıca, Araban Yolu da 
daha iyi bir noktaya getirilecek" 
dedi.

Gaziantep Çevre Otoyolu 
2006'da hizmete girecek 

Karayolları 5. Bölge Müdürü Mahmut Çelikcan, 34 kilometre uzunluğundaki 
Gaziantep Çevre Otoyolunu, 2006 yılında hizmete sokmayı hedeflediklerini, 
projenin fiziki gerçekleşme oranının yüzde 74 olduğunu açıkladı.

İlk defa bu yıl 4 Haziran'da yapılacak 
olan Zeugma Festivali'nde çeşitli 
etkinlikler yapacaklarını belirten 
Akdoğan, şunları söyledi: "Gündüz 
programında 45 kişilik yelkenli grubu 
Fırat Nehrinde su sporu yapacaklar, 
havai fişek gösterilerinin yanı sıra 

sanatçı Fatih Kısaparmak da bir konser 
verecek." 

Akdoğan, festivaldeki amacın Antik 
Zeugma kentini ve Nizip'i öncelikle 
ulusal çapta, daha sonra uluslararası 
platformda tanıtmak olduğunu ifade 
etti.

Zeugma Festivali Haziran'da başlıyor 
Zeugma Festivali'nin Haziran ayında Nizip'te yapılacağı 

bildirildi. Nizip Belediye Başkanı Hacı Fevzi Akdoğan, 
yaptığı açıklamada, Nizip ilçesi sınırları içerisinde yer alan 
Antik Zeugma kenti adına festival hazırladıklarını söyledi. 

Özmen, GASBAŞ Olağan Genel 
Kurulu'nda yaptığı konuşmada, Türkiye 
ekonomisindeki olumlu gelişmelere 
bağlı olarak serbest bölgelerin ticaret 
hacminin önemli oranda arttığını 
vurguladı. 

Gaziantep Serbest Bölgesi için 2004'ün 
verimli ve başarılı bir yıl olduğunu 
ifade eden Özmen, sözlerini şöyle 
sürdürdü: "Henüz genç bir bölgeyiz 
ve kuruluşumuzdan bugüne kadarki 6 
yılın büyük bölümü, ekonomik krizlerle 
geçti. Ekonomik krizler ve mevzuat 
değişikliklerinin yatırımcılarda yarattığı 
tedirginliği de düşündüğümüzde 157 
milyon dolarlık yıllık işlem hacmi, 
bölgemiz için küçümsenmemesi 
gereken bir rakamdır." 

Özmen, Gaziantep Serbest Bölgesi 
işlem hacmine ilişkin rakamları, 
küçümsememekle birlikte yeterli 
görmediklerini vurguladı. 

GAP'ın lojistik merkezi ve 
Suriye sınırındaki Gaziantep 
Serbest Bölgesi'nden yeterince 

yararlanılmadığını ifade eden Özmen, 
şunları anlattı: "Ülkeler ve şehirler 
serbest bölge olabilmek için büyük 
çabalar harcarken biz elimizdeki serbest 
bölge avantajını değerlendiremiyoruz. 
5084 sayılı teşvik kanunu kapsamına 
alınmadığımıza üzülüyoruz ama benzer 
teşvikleri yıllardır sağlayan serbest 
bölgemizi yeterince kullanmıyoruz. 
Birlikte göstereceğimiz çabayla 
Gaziantep Serbest Bölgesi, marka şehir 
olmanın gerçek gücünü yansıtan ve 
potansiyeline yakışır bir dinamizme 
ve işlem hacmine en kısa sürede 
kavuşmalı." 

Konuşmaların ardından yapılan 
seçimde; GASBAŞ yönetim kurulu 
üyeliklerine Mehmet Özmen, Ali 
Sığındı, Hüseyin Güzel, Ceyhun Batallı, 
Rıdvan Fadıloğlu, Fikret Kileci, Ali 
Özpolat, Hasan Aslansoy, Osman 
Asıltürk, Adnan Ünverdi ve Mahmut 
Yıldırım seçildi. Yönetim Kurulu 
yapacağı ilk toplantıda, kendi arasından 
Yönetim Kurulu başkanını belirleyecek. 

Ekonomideki canlılık Serbest Bölge'ye yansıdı 
Serbest Bölgesi Kurucu ve İşleticisi A.Ş. Yönetim Kurulu 

Başkanı Mehmet Özmen, Türkiye ekonomisinde yaşanan 
canlılığın, serbest bölgelere de yansıdığını söyledi. 



07 OCAK 2025
SALI

 www.gaziantepsabah.com 
gaziantepsabah@yahoo.com 4

SAYFADEVAM 
HABERLERİ

Dünya herkesin 
sevinmesine yetecek 

kadar geniş!
Ali Ersönmez / Eğitimci

Eğitim Sendikacısı

Lider Kanalizasyon
Görüntülü kanal açma 

temiz su kaçağı noktasal olarak tespit edilir

GSM: 0553 666 21 27 

Dünyanın pek çok insanı, kendini, küresel 
stratejilerin tek bileni olarak tarif ediyor. 
Yığınlarca insan kendi kişisel çabası olmadan, 
tabiat yasalarının, ilerici eğilimlerin ve güncel 
teorilerin yedi kıtaya ulaşmayacağına inanır. 
Bunlar, dünyaya ait birçok değerin, evrimsel 
birikimin, kültürün, sanatın, edebiyatın ve yeni 
yeni icatların “daha henüz” keşfedildiğini sanır. 
Sokrates’i, Platon’u, Galileo’yu, Sarte’yi kendileri 
dışındakilerin bilmediğini varsayarlar. Kibirleri 
o kadar delik deşiktir ki, haklıyı haksızı 
ayırt edemezler. Onların Marcus Aurelies’ı 
kurmacadır, Spinozalar’ı temelsizdir, Kuantum’u 
“zihnindeki gerçekdışıya” uyumludur. Tutsağı 
olduğu gerilik ve daralmalarını, tutucu 
paradigmalarını, ataerkili, inkârcı niyetlerini 
Marx’ı maniple ederek meşrulaştırmaya 
kalkışanlar da az değil. 

Birçok toplum; önemli buluşların, 
bilimselliğin, dönüştürücü fikirlerin, uygarlığın 
ve özgürlüklerin kendi ırkıyla, kendi inancıyla, 
kendi coğrafyası ile ya da kendi ataları ile 
günümüze taşındığını zanneder. Rönesans’ın, 
diyalektiğin ve tarihselliğin milliyetinin eseri 
olduğuna canı gönülden inanan gruplarla sık 
karşılaşırız. Mesela, “Aztekler her yıl kestikleri 
kurbanlar olmasa güneşin doğmayacağı ve tüm 
kâinatın parçalanıp, dağılacağı yönünde sağlam 
bir inanç besliyorlar.” [1]

“Egemen aklın” icat ettiği çevreler, kuruluşlar 
veya cemiyetler kâinatta tek ülkü, tek duygu, 
tek kültür, tek tarih, tek kavim olduğuna 
toplumu ikna etmekle sorumludurlar. “Teklik” 
sağlanmadığında ise yerkürenin sabitleneceğine 
ya da çoğulculuk canlanırsa doğal düzenin 
imha olacağına “uluslar” çoğunlukla inandırılır. 
“Onlara” göre, renklilik, çokça dillilik, bol 
kültürlülük, zengin kimlikler, evrensel hayat 
felakettir. 

Bazıları, bazı insanların kendileri ile aynı 
olmadığına inandırılır. Kendisi dışında diğer 
tüm halkların barbar ve gayri ahlakiliğe, 
cahillik, cehalete saplandığına ikna edilmiştir. 
“Bu bazıları,” ısrarla hâkim ideolojileri 
kutsayarak kötülük yolunu genişletiyor. Her 
kıtada süren iktidar tazyikleri duyarlılık, ilgi 
ve bütünlüğü fosilleştiriyor. Harari’ye göre: 
Bunların çoğu tarihi bilerek, isteyerek hiçe 
sayan ve ziyadesiyle ırkçılık barındıran asılsız 
iddialardır. “İnsanlar dünyaya yayılıp bitki 
ve hayvanları evcilleştirdiğinde, ilk şehirleri 
kurduğunda ya da yazı ve parayı icat ettiğinde 
günümüz inanç (din, mezhep vd) ve milletlerin 
hiçbiri yoktu ortada. Ahlak, sanat, maneviyat ve 
yaratıcılık dediğimiz şeyler genlerimize işlenmiş 
evrensel insan becerileridir.”[2] Velhasıl kimse 
kendini dünyanın çekirdeği olarak görmemeli. 
Benden öncesi ve benden sonrası “tufandır” 
saplantısıyla eziyet etmekten vazgeçilmeli. 

Diğer pencerede ise askeri yatırımların, 
füzelerin, roketlerin, uçakların, siyaların, 
orduların ve koca savaş bütçelerin “gelişimin 
süperi” olduğuna emin olan milyonlarla aynı 
güneşi soluyoruz! “Şanlı ve şerefli geleceğin,” 
sayısız ülke vatandaşının bir şekilde savaşa 
maruz bırakılması ile mümkün olduğu algısını 
yayan masallarla boğuşuyoruz. Bir taraftan da 
hakikati ile barışı, eşit yaşamı ile sömürüyü bu 
katı kalabalıkta kavramaya çabalıyoruz. Sümer 
şehir devletlerinden günümüze devredilen; 
“öldürmeyeceksin ve çalmayacaksın” yasaları 
gayet iyi bilinen ahlaki, erdemli ve yüce 
kurallar değil mi?  Koşulsuz ve ama’sız; emeği, 
insan hayatını, doğa tahribatını, sempatiyi, 
kolektivizmi ve saf bakışları ezip geçen savaşı 
havasız bırakmak; barışı büyülemek, hoşgörüyü 
alevlendirmek, sevgiyi çapalamakla dünya 
güvene erişir.

Bir diğerini, yoğun duyguları olanı, bilgece 
kaynakları, özgün değerleri alt etmek, 
hiçleştirmek veya tanımamak üzerine kurulan 
yargılar, “Modern Çağ insanını” gülünç duruma 
düşürüyor. Kendimizi abartılı bir şekilde 
şişirerek, kendimizi yeryüzünün tek kahramanı 
ilan ederek gerçek olanı; adaleti, özgürlüğü, hak 
ve hukuku, hayatın doğal formlarını evrensel 
tartıyla nitelendiremiyoruz. Böyle olmamalı! 
“Canına kıydığımız o kadar çok şey oluyor ki 
onları yok ettiğinizin farkında bile değiliz.”  

Hermann Hesse diyor ya; “ pek az kimse kendi 
yaşamını yaşar.” “Kendi yaşamımızı yaşamayı 
öğrenmeliyiz.” [3] Vicdanın gösterdiğine taraf 
olmalıyız. “Kocaman ve iri laflara itibar ettikçe 
birbirimizi anlamak zorlaşıyor.” [4] Oysa içte 
yaşanan, doğadaki tüm güzelliklere, iyiliklere, 
sevinçlere kaynaklık etmek yeryüzüne tatlılık 
katacaktır. “Gözlerimizden yaşlar gelecek kadar 
duygulanmak” güçlendirir.  

Rahatımızın ya da güven(siz)liğimizin 
bozulacağı korkusuyla istifimizi bozmuyoruz. 
Belki her çabamız, pek çok emeğimiz, uğruna 
çok zaman verdiğimiz düşlerimiz yeterince 
anlaşılmayacak ve öz biçimiyle görülmeyecek. 
Varsın öyle olsun. Umutla ektiğimiz her 
doğru, sadece bugün değil, yarın da yeşerecek, 
sonrasında da boylanacak. 

 Tıka basa bilgiçlik ve küçümseme kendimize 
esaret doğurur. Aşağılamak, kin tutmak, 
umarsızlık ve felaketleri alkışlamak iyiyi 
öldürmek değil mi? “Oysa dünyanın dört bir 
yanında yaşam bizi bekliyor, biz ise hep birazını 
algılıyoruz.”[5] Hepimizin görevi, insanlığı 
bütün olarak birazcık ileri götürmek ise, yararlı 
olandan yana yürek koymalıyız. 

Unutmayalım: Dünya herkesin sevinmesine 
yetecek kadar geniş. 

Kaynaklar ve Alıntılamalar:
21 Yüzyıl için 21 Ders (Yuval Noah Harrari, [1,2])
Öldürmeyeceksin (Hermann Hesse, [3], [4], [5])

İthal ürünler, İspanya, İtalya, 
Portekiz, Vietnam ve Çin’den geldi

Ayakkabı ihracatının yüzde 30 
azaldığını söyleyen Gaziantep 
Ayakkabıcılar Odası Başkanı Mehmet 
Emin İnce, ithalatın ise yüzde 100’ün 
üzerinde arttığına dikkat çekti. 
‘’İthalatın 500 milyon dolarını global 
markalar, diğer 500 milyon dolarını 
ise ülkemizde ki Türk markalar, zincir 
markalar, çok katlı mağazalar yaptı. 
İthal ürünler, İspanya, İtalya, Portekiz, 
Vietnam ve Çin’den geldi’’ dedi. 

Atölyelerimiz paraya
ulaşmada sıkıntı yaşıyor

İç piyasada imalatçının korunması 
gerektiğini kaydeden İnce, ‘’Gaziantep 
ayakkabı sektörü, ihracatının yüzde 
65’ini 200 metrekarenin altında faaliyet 
gösteren atölyelerimiz tarafından 
gerçekleştirildi. Ancak bu atölyelerimiz 
paraya ulaşmada sıkıntı yaşıyor. Esnaf 
kredi ve kefalet aracılığıyla verilen 750 
bin lira kredi ile çok bir şey yapılamaz. 
O yüzden esnafın güçlenmesi ve 
sektörün yeniden ayağa kalkması için 
finansmana ulaşımın kolaylaştırılması 
lazım’’ şeklinde konuştu. 

Kira artışlarına sınırlandırma 
getirilmeli

Dükkan kiralarının arttığını belirten 
Başkan İnce, ‘’Geçmiş yıllarda 
boş dükkan yoktu, ancak ilk defa 
boş dükkan bulunabiliyor. Esnaf, 
yüksek kiralar altında ezildiğinden 

birleşerek üretim yapmaya başladılar. 
Bunun yanı sıra kira artışlarına bir 
sınırlandırma getirilmeli. Mülk 
sahipleri, günün şartlarına göre kira 
zammı yapıyor. Kasım ayından beri 
piyasada bir durgunluk  var. 2025 
yılının ilk çeyreğinden sonra bir 
rahatlama yaşanacağını düşünüyoruz’’ 
ifadelerini kullandı.

Bir an önce piyasaları rahatlatacak 
tedbirlerin alınması gerekiyor

Elektrik faturalarına değinen İnce, 
‘’İş yoğunluğu fazla olmadığından 
yüksek faturalar çok etkilemiyor. 
Şu anda sektör yüzde 50 kapasite ile 
çalışıyor. Sıkı para politikası esnafı 
zora sokmaya başladı. Çünkü esnaf 
günlük kazanıp günlük yiyor. Çok 
kriz yaşadık, fakat bu kadar uzun 
sürmezdi. Artık zorlanmaya başladık. 
O nedenle bir an önce piyasaları 
rahatlatacak tedbirlerin alınması 
gerekiyor’’ dedi. 

‘Gaziantep ayakkabı sektörü olarak 
en büyük pazarımız yüzde 52 ile 
Ortadoğu, Irak, Cezayir ve Libya’ 
ifadelerini kullanan İnce, ‘’Yüzde 
48’lik kısmı ise Türki Cumhuriyetler, 
Avrupa ve Afrika ülkeleri oluşturuyor. 
Ama kiradan işçiliğe, enerjiden ham 
maddeye gelen zamlar, ayakkabı ve 
terlik sektörünü son iki yılda cari 
veren sektörden cari açık veren sektör 
konumuna getirdi’’ açıklamasını yaptı. 
Haber Merkezi 

İhracat yüzde 30 azaldı, ithalat  yüzde 100’ün üzerinde arttı

 ‘Bütün harcamalar yüzde 40'ların 
üzerinde artmışken maaşlara kümülatif 
yüzde 11,3 zam yapmayı yeterli gördüler’ 
diyen Akmaz, ‘’Biz diyoruz ki; nimette 
külfette adalet olsun. Maaş zamları piyasa 
gerçekleri ile örtüşsün. Pasta büyüyorsa 
payımız da büyüsün. Memurun 
emeklinin yüzü gülsün. Ekonomideki 
olumsuzlukları memura, emekliye mal 
ederseniz, toplumu enflasyon canavarına 
kurban verirsiniz’’ dedi. 

Milletten hangi oranda alıyorsanız, 
çalışanınıza, emeklinize de o oranda 

zam verin
Çalışanlarının sürekli fakirleşen 

milletlerin gelişemeyeceğini ve 
ilerlemeyeceğini kaydeden Akmaz, 
‘’Enflasyon farkı sıfır zam demektir; o 
da sonradan verilen bir telafi. Bu maaş 
politikasıyla kamu memur ve emekliye 
karşı sürekli borçlanıyor. Elma ile armudu 
toplayıp enflasyon farkı ile cüzi bir artış 
yapıp bunu da memura emekliye zam 
diye anlatmayın. Milletten hangi oranda 
alıyorsanız, çalışanınıza, emeklinize de o 
oranda zam verin. İçinde adalet olmayan 
maaş sisteminin refah getirmesi, memuru, 
emeklisi mutlu olmayan ülkenin mutlu 
olması mümkün değil’’ tespitini yaptı. 

Memur ve emekli alın terinin
ve emeğinin hakkını istiyor

Akmaz, ‘’Bütçe açık veriyorsa, bunu 
memurun, emeklinin rızkından 

kesip kapatmayın. Zaten alım gücü 
sürekli düşerken, daha fazla fedakarlık 
beklemeyin. Memurun, emeklinin 
gelirinin artmadığı ortamda, bir de 
ödediği vergi sürekli artıyor.  Bu da 
yaşam maliyetlerinin maaşlardan fazla 
artması sonucunda katlanamaz neticeler 
doğuruyor. Memur, emekli, hakkı 
olmayanı istemiyor. Başkasının kaynağını 
bize aktarın demiyor. Milli gelire yaptığı 
katkının, alın terinin, emeğinin hakkını 
istiyor’’ açıklamasını yaptı. 

Çalışanlarını her sıkıntılı durumda 
baş vurulacak ekonomik kaynak olarak 

görmekten vazgeçmeli
Ek zam ve refah payının kalıcı bir 

biçimde düzenlenmesini isteyen İl 
Temsilcisi Akmaz, ‘’Gelir vergisinin 
adaletle düzenlenmesini, herkesin 
kazancı ile orantılı bir vergilendirmeye 
tabi tutulmasını bekliyoruz. Bunun için 
de memurların gelir vergisi dilimi yüzde 
15'te sabitlensin diyoruz. Bütün ödemeler, 
bilhassa ilave ek ödeme emekli maaşına 
eklensin, emeklinin de yüzü gülsün evi 
şenlensin istiyoruz. Birinci dereceye gelen 
tüm memurların ek gösterge rakamlarının 
3600'e yükseltileceği sözü, unutulmasın 
diyoruz. Maliye yetkililerinin, kamu 
çalışanlarını her sıkıntılı durumda baş 
vurulacak ekonomik kaynak olarak 
görmekten vazgeçmesini bekliyoruz’’ dedi. 
Haber Merkezi 

Alırken bol kepçe kullananlar
verirken kaşığı bile çok gördü

Mahalleliyi kaymakamlığa çağırıp 
bizlerle tek tek görüşmek istediler

Cumhuriyet’e yaşadıkları sıkıntıları 
anlatan Nurdağı Yavuz Selim 
Mahallesinde yaşayan Kadir Aydın 
çaresizlik içinde ne yapacaklarını 
bilemez hale geldiklerini belirtti. Kadir 
Aydın şu şekilde konuştu; “Mahalleliyi 
kaymakamlığa çağırıp bizlerle tek tek 
görüşmek istediler, mülakat yapıp 
işe girecekmiş gibi. ‘Görüşmeye tek 
tek girmek istemiyoruz, grup halinde 
konuşmak istiyoruz’ itiraz edince ‘o 
zaman sizi parça parça görüşmeye alalım’ 
dediler. Mahalleli olarak tekliflerinden 
ikna olmadık. Kaç tane eviniz varsa 
o kadar ev vereceğiz diyorlar ama 
arsalarımıza karşılık bir şey vermiyorlar. 
Diğer mahallelerde evleri yapıp teslim 
etmemişler ki, insanlar nasıl güvenip de 
evini versin.” 

Arsam gittiği gibi beni de on 
sekiz yıl borçlandırmak istiyorlar

Kaymakamlıkta yapılan toplantıda 
herkese evinin karşılığı ev verileceği 
söylendi. Ayrıca vatandaşın evi ile 
verilen yeni evin değer farkının da 
iki yıl erteleme sonunda on sekiz yıla 
taksitlendirileceği bilgisi verildi. Ancak 
verilecek evlerin kaç metre kare ve değer 
farkının ne kadar olacağı hakkında 
vatandaşlara bilgi verilmedi. Borçlanmak 
ve evini vermek istemediğini belirten 
Kadir Aydın şu şekilde konuştu; “Benim 
evim bir dönümlük arsa içinde, yeri 
değerli, üç katlı evim var, sana üç daire 
veririz diyorlar, arsama karşılık bir şey 
vermiyorlar. Sana üç ev veririz ancak 
değer farkını senden alırız diyorlar. 
Senin evin eski, bizim yaptığımız yenidir, 
senden farkını alırız diyorlar. İki yıl 
ödeme yapmazsın, geri kalanı on sekiz 
yıl ödersin diyorlar. Arsam gittiği gibi 
beni de on sekiz yıl borçlandırmak 
istiyorlar. Sırtımıza da ne kadar borç 
yükleyeceklerini bilmiyoruz.” 

‘Sizin evlerinizden yol geçiririz, 
orasını yeşil alan yaparız, size ruhsat 
vermeyiz, sana bir şey yaptırmayız’ 

dediler
Yerinde dönüşüm istediklerini 

belirten Kadir Aydın şu şekilde konuştu; 
“Polemiğe girmemek için ben evimi 

de arsamı da kesinlikle vermeyeceğim 
dedim. Bu sefer hayali bir yol çizmişler, 
üç komşum ile benim evim aynı hizada. 
Evlerimizin üstünden ve altından yol 
geçmesine rağmen, Belediye Başkanı 
Mehmet Yıldır kaymakamlıkta yapılan 
toplantıda bize ‘sizin evlerinizden yol 
geçiririz, orasını yeşil alan yaparız, size 
ruhsat vermeyiz, sana bir şey yaptırmayız’ 
diye gözdağı verip, baskı yapıyor, üstü 
kapalı tehdit ediyor. Bize diyorlar ki 
gidin mahkemeden davanızı geri çekin, 
davadan vazgeçin, bir an önce evlerinizin 
yıkımına başlayalım. Mahalleden hiç 
kimse ikna olmadı, hiç kimse evini, 
arsasını vermek istemiyor. Mahalleli 
belediye başkanından da, kaymakamdan 
da çekiniyor, korkuyorlar. Evlerin yıkım 
ihalesini alan firma yetkilisi gelmiş, ben 
mahkeme kararı dinlemem, evlerinizi 
yıkarım diye baskı yapıyor. Derdimizi 
kimseye anlatamıyoruz, taraf tutan 
kanallar gelip haberimizi yapmıyor, 
ne yapacağımızı şaşırdık. Atatürk 
Mahallesinde vatandaşların evlerini 
yıktılar, iki yıl oldu hala evleri teslim 
etmediler. Yapılan evleri geziyoruz, evler 
dar, dükkanlar küçük, evler birbirine çok 
yakın. TOKİ evine taşınan komşularımız 
tavandan su akıyor, alt katı su bastı, üste 
konuşulan altta duyuluyor diyorlar ve 
evlerden çok şikayetçiler.”

Yine kazanır ve evlerinizi yıkarız, 
bize boşa uğraşıyorsunuz diyorlar

Haklarını aradıkları için kendilerine 
baskı yapıldığını belirten Kadir Aydın; 
“Hakkımızı aradığımız için Nurdağı’nın 
en kötü insanları olduk. Biz devlete 
karşı çıkmıyoruz ki, sadece hakkımızı 
savunuyoruz, hakkımızı almak istiyoruz. 
Vatandaşlar konuşmaya, hakkını 
savunmaya korkar hale geldi, belediyede, 
kaymakamlıkta işim görülmez diye 
çekiniyorlar. Antep’ten gelen Çevre ve 
Şehircilik görevlileri nasıl olsa mahkeme 
bir gün bitecek, biz bekleriz, yine 
kazanır ve evlerinizi yıkarız, bize boşa 
uğraşıyorsunuz diyorlar. Biz zorbalıkla 
evlerimizi alıp, yıkmak istiyorlar, proje 
çizdik, sizin yıkılmayan evleriniz bizim 
projemize engel teşkil ediyor, görüntü 
kirliliği yapıyor, evlerinizi yıkacağız diye 
bize baskı yapıyorlar.” cumhuriyet

Vatandaşı, “Teklifimizi kabul edin” diye tehdit ediyorlar!!!

Antibiyotik, ağrı kesici ve mide
ilaçları yazmamız kısıtlanıyor

Bu yönetmelikle hekimlerin yazdığı 
reçeteler baskı altın alındığını kaydeden 
Erdoğan, ‘’Antibiyotik, ağrı kesici ve 
mide ilaçları yazmamız kısıtlanıyor. 
Hastaların tıbbi durumu, ihtiyacı neyi 
gerektiriyorsa bizler o ilacı yazmakla 
yükümlüyüz. Hastasını tedavi etti 
diye hekimlerin, sağlık çalışanlarının 
gelirinin azaltmak hangi mantığa sığar? 
Yönetmelikle, Sorumlu olduğumuz 
nüfus içinden 6 ay ASM’ye başvurmayan 
kişiler için de gelirimiz kesiliyor. 
Hastalarımız verdiğimiz tedavi ve 
önerilerimizle sağlıklı olduysa bize neden 
başvursun?  Yine soruyoruz: Hastasının 
sağlığını korudu diye hekimlerin, sağlık 
çalışanlarının gelirinin azaltmak hangi 
mantığa sığar?’’ sorusunu sordu. 

Hastalarımızın sağlığından 
başka bir şey düşünmek zorunda 

bırakılmak istemiyoruz
ASM’lerin giderlerinin aile Hekimleri 

tarafından devletin verdiği cari giderden 
karşılandığını hatırlatan Erdoğan, ‘’Aile 
sağlığı merkezlerine verilen cari gider 
içindeki elektrik su tıbbi malzeme asgari 
ücret giderleri enflasyon oranının kat 
ve kat üzerinde artarken cari gideri 

verilen memur enflasyonu kadar artış 
cari gideri birçok aile sağlığı merkezinde 
yapılan giderleri karşılayamaz hale 
getirdi. Birçok aile sağlığı merkezinde 
aile hekimleri cebinden para harcar 
duruma geldi. Dolayısıyla aile sağlığı 
merkezinin finansmanı aile hekiminin 
üzerine yıkıldı. Bizler hekimiz, esnaf 
değiliz. Hastalarımızın sağlığından başka 
bir şey düşünmek zorunda bırakılmak 
istemiyoruz’’ açıklamasını yaptı. 

Çalışacak hekim, ebe 
ve hemşire kalmayacak

‘Bu sistemle ASM’ler de çalışan 
ebe ve hemşirelerin tavan katasıyı 
artırılmadığı için ciddi maddi kayıplar 
yaşanıyor’ diyen Erdoğan, ‘’Aile Sağlığı 
merkezinde çalışan ebe ve hemşirelerin 
maaşları, ilçe sağlık müdürlüğü ve idari 
bürolarda çalışanların çok altına inmiş, 
entegrelerde çalışan aile hekimi, hemşire 
ve ebelere düşüşün üstüne beşer nöbet 
eklenince toplu istifalar oldu. Bu sorun 
çözülemediği takdirde ASM’ler de ve 
entegre ilçe hastanelerinde çalışacak 
hekim, ebe ve hemşire kalmayacak. 
Sağlık sistemini bir sorunlar yumağı 
haline getirdiniz. Hastanelerde, ASM’ler 
de çalışan hekimleri sağlık emekçilerini 
tükettiniz. Sağlık kurumlarımızı 

ticarethaneye, hastalarımızı sadece 
hastalıklarından para kazanılan kişilere 
çevirdiniz. Sizin yarattığınız sistem 
bebekleri öldürürken seyirci kaldınız. 
Sağlıkta Dönüşüm Programı ile 
yarattığınız sistem ne hastaları ne de 
bizi mutlu etmiyor. O nedenle sadece 
biz değil hastalarımız da yanımızda’’ 
ifadelerini kullandı. 

Aşılama ve diğer koruyucu hekimlik 
uygulamaları desteklenmeli, 

geliştirilmeli
Kamusal bir hizmet olan birinci 

basamak sağlık hizmetlerinin fiziki 
ve tıbbı donanımının ve aile sağlığı 
merkezlerinin kamu tarafından 
sağlanması gerektiğini sözlerine ekleyen 
Erdoğan, ‘’Halkımıza nitelikli bir sağlık 
hizmeti sunabilmemiz için yeterli 
zaman ve olanak sağlanmalı. Koruyucu 
sağlık hizmetlerinin öncelendiği ve 
ekip anlayışını gözeten bir sistem inşa 
edilinceye kadar Aile Sağlığı Merkezi 
sayısı hekim başına 2 bin nüfusu 
aşmayacak şekilde artırılmalı.  Aile 
Hekimliği’nde güvencesiz ve kadrosuz 
istihdamı kabul etmiyoruz. Aile 
sağlığı merkezlerinde nüfus yapısına 
göre yeterli hemşire, ebe, teknisyen 
görevlendirilmeli, aşılama ve diğer 

koruyucu hekimlik uygulamaları 
desteklenmeli, geliştirilmeli’’ diye 
konuştu. 

Etkili şiddet yasası çıkarılmalı 
ve sağlık çalışanlarının can 

güvenliği sağlanmalı
Aile Hekimleri Dernekleri Federasyonu 

Genel Sekreteri Dr. Gökhan Erdoğan, 
konuşmasını şöyle sürdürdü: ‘’Ebe ve 
hemşirelerin maaş ve teşvik ödeme 
kriterleri; Aile Hekiminin çalışma 
kriterleri ile değil kendi mesleki 
sorumluluklarına göre düzenlenmeli. 
Aile Sağlığı Çalışanlarının Kanun 
değişikliği gerektiren teşvik ücreti 
katsayısı en az iki katı ve tavan ücreti 
en az üç katı oranında  artırılmalı. Aile 
Sağlığı Merkezlerinde çalışan hekim, ebe, 
hemşire ve sağlık emekçilerine emekliliğe 
yansıyacak tek kalemden oluşan, 
insanca yaşamaya yetecek düzeyde, izin 
kullandıklarında, hastalandıklarında, 
çocuğu olduğunda veya ailesinden biri 
öldüğünde kesilmeyecek maaş ödenmeli. 
Sağlıkta şiddeti artıracak düzenlemeler 
değil şiddetin önlenmesini sağlayacak 
etkin ve caydırıcı tedbirler alınmalı, 
etkili şiddet yasası çıkarılmalı ve sağlık 
çalışanlarının can güvenliği sağlanmalı.’’ 
Haber Merkezi

ASM’ler ticarethane mantığından çıkarılmalı

Gaziantep’in düşman işgalinden 
kurtuluşunun 103.yıl dönümü anısına 
düzenlenen, açılışını Gaziantep 
Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili 
Feray Yılmaz’ın yaptığı sergide Antep 
Savunmasını ve Antep’in düşman 
işgalinden kurtuluşunu anlatan 
karakalem çalışmaları ve canlı heykel 
performansları yer aldı.

Atölye Eğitmeni İbrahim Halil 

Rençber'in koordinatörlüğünü 
üstlendiği sergi, ziyaretçilerden tam 
not aldı. Rençber, "Gaziantep'in 
kurtuluşu, sadece bu toprakların 
savunulmasının simgesi değil aynı 
zamanda direncin, bağımsızlığın 
ve kültürün bir ifadesidir. Biz de 
bu etkinlikle, sanat aracılığıyla bu 
anlamlı günü onurlandırmak istedik" 
dedi. Haber Merkezi

Canlı Heykel Performansı ve 
Karakalem Sergisi" açıldı


